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ناترازی در ورزشگاه بین المللی!؟
امید توفیقی- بایدهای بین المللی از نوع فوتبالی 
و فیفایی آن، پرده واقعیت  های مدیریتی ما را کنار 
می زند و برای عموم مردم نمایان می شــود آنچه 
را که بارها و بارها ناظران و کارشناســان ورزشی 

عنوان کرده اند.
 برگزاری دیدار تیم ملی فوتبال ایران با قرقیزستان 
در چمن نامرغوب ورزشگاه فولادشهر اصفهان هم 
از این دســت بــود، جایی که باعث شرمســاری 
مدیریت ورزش در عرصه ملــی و بین المللی بود 
و افسوس و نارضایتی دوســتداران ورزش را نیز 
به دنبال داشــت که چرا چنین کشــور پهناوری 
با انبوه پتانســیل  های گوناگون از فقدان ورزشگاه 
استاندارد رنج می برد، امکان استفاده از ورزشگاه 
اســتاندارد و توانایی به روزرسانی امکانات موجود 

را ندارد؟!
خوشبختانه اینجا دیگر مدیران نمی توانند تقصیرها 
را گردن مردم بیندازند و به جای اندیشیدن تدابیر 
کارساز به ساخت واژگانی از جنس ناترازی بسنده 
کنند! ما کــه می دانیم در پس ایــن واژگان چه 

ابربحران   هایی نهفته است!
هرچند نداشتن ورزشگاه ابر بحران نیست اما خود 
گویــای واقعیت  های بســیاری از جنس مدیریت 
اســت، چوب حراج به ذخایر آب نسل  های بعدی 
به قیمت توهم خودکفایی کشــاورزی و کشــت 
هندوانه! خشکاندن دریاچه ها، تالاب ها و جنگل ها! 
ناتوانی در برداشــت ذخایر نفتی و گازی، آلودگی 
هــوا و خودروهای بی کیفیت! معیشــت زیر خط 
فقــر، بحران  های اجتماعی ناشــی از حضور چند 
میلیونی و غیر قانونی اتباع خارجی! پیرشدن هرم 
سنی جمعیت، کمبود مسکن و اشتغال و چندین 
و چند ابر بحــران دیگر که به واقــع  هیچ کدام 
از آنها نیز متوجه قصور مردم نیســت و چه بســا 
اگر ناظربین المللــی و بی طرفی همچون فیفا اگر 
وجود داشت، بسان مدیران ورزشی شرمساری  های 
ســنگینی را نصیــب مدیران مســبب این وضع 

می کرد.
ورزش هم، چنین وضعیتی دارد، ســال ها غفلت 
در نگه داری صحیح از ورزشــگاه آزادی و متروک 
گذاشتن ورزشگاه تختی و تبدیل ورزشگاه امجدیه 
بــه خرابه    ای غیر قابــل اســتفاده از هنر مدیران 
ورزش در ده  ه های اخیر بوده اســت. امروز زمین 
فوتبال ورزشــگاه شیرودی و جایگاه تماشاگرانش 
غیر قابل اســتفاده و نا ایمن است و از دیگر اماکن 
این ورزشــکاه استفاده  های فرهنگی غیر مرتبط با 
ورزش هم می شود. اســتفاده   هایی که همزمان با 
برگزاری جام جهانی در کشــور کوچک قطر دل 
هر علاقه مند به ورزش و این ســرزمین را به درد 

می آورد.
هرچند نبود یک ورزشگاه استاندارد بین المللی به 
تنهایی ابر بحران نیست، اما وجود بیش از ۳ هزار 
پروژه نیمه تمام ورزشــی در سراســر کشور خود 
یک ابر بحران تلقی می شود ابر بحرانی که بنا بود 
با وعده شــتابزده ساخت ورزشگاه ۱۲۰ هزارنفری 
عمق بیشــتری یابد، وعده    ای که  گفته می شد بر 
روی گســل داده شده است و شــگفتا هنوز هم 
طرفداران دولت دســتاورد ســاز از آن به عنوان 

دستاورد بزرگ یاد می کنند!
حقیقت ماجرا این است که هر سازه    ای عمر مفید 
دارد و در طــول دوران اســتفاده هزینه نگه داری 
دارد و بــه مرور زمان بازســازی و در صورت نیاز 
تخریب و نوســازی.چیزی که دو سال پیش نمونه 
آن را در ورزشــگاه نیوکمپ بارســلونا و پیشــتر 
ورزشــگاه ویمبلی لندن شــاهد بودیم، ورزشگاه 
ازادی بیش از نیم قرن پیش ساخته شده و نیاز به 

بازسازی اساسی دارد.
اما ســوال این است در این دهه ها چرا از ورزشگاه 

تختی و شیرودی غفلت شد؟
چه کســانی مقصر این وضع هســتند و چرا نباید 
پاســخگو باشــند؟ یاد تعبیر معروف«اسب زین 
کــرده« دولت ســیزدهم برای دولــت چهاردهم 
می افتیم که بیشــتر به طنز شبیه بود، بخشی از 
این اســب زین کرده را در زیرساخت  های ورزشی 
نیز شــاهدیم با این تفاوت  که دولت سیزدهم از 
دولت  های پیشــین خود به ارث بــرده بود اکنون 
دولت چهاردهم میراث نبود ورزشگاه استاندارد را 
تحویل گرفته است! به اضافه دلار ۶۰ هزار تومانی 

و گوشت ۸۰۰ هزار تومانی.
هرچند عنوان می شــود اگر ورزشگاه امام رضا)ع( 
مشهد را در اختیار فدراسیون فوتبال می گذاشتند 
فضاحت میزبانی از قرقیزســتان بــالا نمی  آمد اما 
کیســت که نداند در مشــهد امــکان ورود بانوان 
به ورزشــگاه به عنوان یکی از الزامات فیفا وجود 
نداشته و اساسا مطرح کردن این بحث خود پاک 
کردن صورت مساله است مســاله    ای که می شود 
آن را ناتــرازی ورزشــگاه بین المللــی فوتبال نام 
نهاد! همان که در ابتدای مطلب به آن اشــاره شد 
ورزشــگاه بین المللی اســتاندارد یا نداریم یا اگر 
داریم در مشــهد اســت و از منظر فیفا غیر قابل 

استفاده!
امــا باز هم به امید زنده ایــم، امیدواریم این وضع 
در ورزش پایان یابد ورزشــگاه  های بزرگ پایتخت 
بازســازی شــده، ورزشــگاه  های بزرگ استان ها 
اســتاندارد شــوند تا نه تنها در تهران که در این 
اســتان ها هم علاقه مندان به فوتبال ملی از لذت 
واقعــی میزبانی بازی  های ملی بهره مند شــوند و 
دریچــه پهنای ایــران عزیز و زیبــا را هرچند در 
ســاعاتی محدود از طریق ورزش به کشــورهای 
خارجی بگشاییم و زمینه جذب توریست را فراهم 

آوریم.
روزنامه نگار

یادداشت

19 مدال تا پایان روز هشتم
تعداد مدال کاروان ایران در پایان روز هشــتم بازی های 
پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس به ۱۹ مدال) ۳ طلا، ۱۰ نقره و 
۶ برنز( رسید.به گزارش ایسنا، کاروان ایران در روز هشتم 
بازی های پارالمپیــک ۲۰۲۴ پاریس موفق به گرفتن ۵ 
مدال )سه نقره و دو برنز( شد.در این روز حسن باجولوند 
در پرتاب دیسک و سید میثم بنی طبا در پاراجودو صاحب 
مدال نقره و محسن بختیار در پاراوزنه برداری صاحب مدال 
برنز شدند.همچنین در پارادوومیدانی علی پیروج در پرتاب 
نیزه صاحب مدال نقره و علی اصغر جوانمردی در پرتاب 
وزنه صاحب مدال برنز شدند.به این ترتیب کاروان ایران با 
۱۹ مدال  که شامل ۳ طلا، ۱۰ نقره و ۶ برنز است در حال 
حاضر در جایگاه ۲۶ جدول مدالی قرار دارد.تا این لحظه 
چین با ۷۳ طلا، ۵۵ نقره و ۳۷ برنز در جایگاه اول جدول 
رده بندی قرار دارد. بریتانیا با ۳۶ طلا، ۲۸ نقره و ۱۹ برنز 

دوم و آمریکا با ۲۷ طلا، ۳۳ نقره و ۱۷ برنز سوم است. 
پارالمپیک  بازی های  ایران در  اسامی مدال آوران 

۲۰۲۴ پاریس:
پاراتیرانــدازی،  در  *مدال طــلا: ســاره جوانمــردی 

امیرحسین علیپور و سعید افروز در پارادوومیدانی
*مدال نقره: فاطمه همتی در پاراتیروکمان، علیرضا بخت 
و زهرا رحیمی در پاراتکواندو، ظفر ذاکر و حسن باجولوند 
در پارادوومیدانی، تیم میکس کامپوند )با ترکیب فاطمه 
همتی و هادی نوری(، مهدی اولاد، هاجر صفرزاده و علی 
پیروج در پارادوومیدانی و سید میثم بنی طبا در پاراجودو 
*مدال برنز: حامد حق شناس در پاراتکواندو، پرستو حبیبی 
در پرتاب کلاب دوومیدانی، علیرضا مختاری و علی اصغر 
جوانمردی در پارادوومیدانی، محمدرضا عرب عامری در 

پاراتیروکمان و محسن بختیار در پاراوزنه برداری

خداحافظی ساره جوانمردی
ساره جوانمردی بعد از کسب پنجمین مدال پارالمپیکی 
خود از دنیای قهرمانی خداحافظی کرد. ساره جوانمردی 
اولین طلای کاروان پارالمپیک ایران در پاریس را گرفت 
تا با پنجمین مدال پارالمپیکی خود )۴ طلا و یک برنز( 
تاریخ سازی کند.او اما در مسابقات تپانچه ۵۰ متر پنجم 
شــد و بعد از پایان این مسابقات اعلام کرد این آخرین 
مســابقه اش بود. او در این باره گفت: امــروز از دنیای 
قهرمانی خداحافظی می کنم و این تصمیمی اســت که 
از مدت ها قبل گرفته بودم. می خواســتم در پاراآسیایی 
هانگژو خداحافظی کنم که دوســتان اجازه ندادند و به 
من گفتند با مدال پارالمپیک پاریس از دنیای قهرمانی 
خداحافظی کن. خدا را شکر که با دست پر برمی گردم 
و برای آخرین بار توانســتم دل مردم، خانواده، همسر و 
فرزندم را شــاد کنم و در اوج تیراندازی را کنار بگذارم.

او همچنین گفت: دوست داشتم در p۴ نیز به یک مدال 
برسم اما متاسفانه نشد. در مرحله مقدماتی عملکرد خوبی 
داشــتم اما در فینال نتوانستم و شرمنده  مردم شدم. با 
وجــود این که در رقابت  های تپانچــه ۱۰ متر بادی هوا 
بســیار گرم بود و از شــدت گرما عرق می کردیم اما در 
۵۰ متر خفیف هوا به شــدت سرد و مه آلود بود و جای 
تعجب داشت.جوانمردی تصریح کرد: در شرایطی خود را 
برای پارالمپیک پاریس آماده کردم که از نظر تجهیزات 
و فشــنگ کامل نبودیم و در اردوهای پایانی از فشنگ 
خارجی استفاده می کردیم با این وضعیت توانستم فینال 
امروز را نیز خوب جمع کنم. حدود ۳ ســال تمرینات را 
کنار گذاشته بودم و بعد از این که سهمیه پارالمپیک را 
در هانگژو کسب کردم تمریناتم را در تپانچه خفیف ۵۰ 
متر شروع کردم. جوانمردی ۴ طلا و یک برنز پارالمپیک، 
۴ طلا و ۲ نقره بازیهای پاراآسیایی، ۵ طلا، ۲ نقره و یک 
برنز مســابقات قهرمانی جهان و ۳ طلا و یک نقره جام 

جهانی را درکارنامه پرافتخار خود دارد.

روی خط  پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس

همدلی| گروه ورزش: زخم ســال ها تبلیغات 
کذایی توســعه زیرساخت  های ورزش و ساخت 
اســتادیوم  های اســتاندارد فوتبال ایــن بار در 
ورزشــگاه فولادشــهر اصفهان ســر باز کرد و 
مشخص شــد مدیران ورزش بر طبل تو خالی 

کوبیده اند!
دیدار تیم  های ملی فوتبال ایران و قرقیزستان در 
آغاز راه انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ در شرایطی 
با پیروزی خفیف یک بر صفر، نمایش ضعیف و 
اعتراض تماشاگران در ورزشگاه فولادشهر اصفهان 
تیم ملی ایران همراه شد که کیفیت چمن این 
ورزشــگاه و انتشار فیلم  های آماده سازی شتاب 
زده آن برای یک دیدار ملی نشان داد نه تنها در 
این سال ها از ورزشگاه  های بزرگ پایتخت غفلت 
شــده که در بنا و نگهداری دیگر استادیوم  های 
موجود در سطح کشور نیز حداقل  های معقول 
برای مسابقات فوتبال و دیگر استانداردهای مورد 
نظر فیفا رفایت نشــده است. به عبارتی ورزش 
ایران نه تنها از منظر نرم افزاری و توسعه پایدار و 
نگاه به ورزش  های پایه و پرمدال عقب مانده است 
که از نقطه نظر زیرساخت  های استاندارد روز دنیا 
نیز  جا مانده است، آن هم کشوری به پهناوری 
ایران و با انواع و اقســام مولفه  های بالقوه قدرت 
نه یک کشور افریقایی فاقد هرگونه منابع قدرت 
سرزمینی.  عمق فاجعه جایی است که فدراسیون 
فوتبال چندین هفته  در انتظار بازسازی ورزشگاه 
آزادی و رایزنی در اســتان ها برای فراهم نمودن 
یک ورزشگاه استاندارد تلاش کرد و بابت میزبانی 
در ورزشگاه فاقد چمن با کیفیت فولادشهر بارها 

از مدیران باشگاه ذوب آهن قدردانی کرد.
در باب مســایل فنی این دیدار نکات بسیاری 
در ۲۴ ســاعت گذشته عنوان شــده و در ادامه 
به اظهار نظر امیر قلعه نویی سرمربی و مهدی 
طارمی کاپیتان تیم ملی بسنده خواهیم کرد اما 
در همان اظهار نظرها هم به خوبی نارضایتی از 

چمن ورزشگاه نمایان است.
اساسا اگر همه استانداردها را هم نادیده بگیریم 
که امری نشــدنی و دور از ذهن اســت ناگفته 
پیداست که ویترین هر مسابقه فوتبال مستطیل 
سبز آن و هنگام برگزاری مسابقه است. مستطیلی 

که برای بینندگان ایرانی دیدار ایران و قرقیزستان 
جز افسوس و حسرت به دنبال نداشت و وایرال 
شدن تصاویر آن ابروریزی بزرگ را برای مدیران 
ورزش و فوتبال ایران در سطح بین المللی نیز به 
دنبال داشت. بویژه آنکه تصاویر آن مستطیل با 
ورزشگاه بصره محل برگزاری دیدار تیم ملی عراق 
مقایسه شد، کشوری در همسایگی ما و سال ها 

گرفتار در ناامنی!
نکیسا: بضاعت ما همین است برویم کشور 

ثالث
نیما نکیسا،مدیرعامل باشگاه ذوب آهن اصفهان  
درباره گلایه های مهدی طارمی کاپیتان تیم ملی 
ایران از چمن ورزشــگاه فولادشهر تصریح کرد: 
هیچکس شــاکی نبود! نگاه مان را از منفی بافی 
خــارج کنیــم. از روزی که گفتند ورزشــگاه 
فولادشهر باید شرایط میزبانی از تیم ملی را داشته 
باشد، ۲۶ روز می گذرد. از لحاظ امکانات ورزش 
کشــور هنوز جای کار داریم و متخصصان باید 
آسیب شناسی کنند، اما نباید عجولانه یکدیگر 

را محکوم کنیم.
وی با بیان اینکه عقب ماندگی یا موفقیت کشور 
به پای همه نوشته می شــود، عنوان کرد: شما 
اســکوربرد ورزشگاه را ندیدید؛ بعد تفاوت رنگ 
چمن ورزشگاه را دیدید؟ طارمی عزیز من است 
و نظرش قابل احتــرام. به آنها حق می دهم، اما 

بضاعت همین اســت. تمام زورمــان را زدیم تا 
شرایط بهتری را مهیا کنیم. اگر کم و کسری بود، 
حق با شماســت؛ اجازه بدهید خودمان در این 
زمین تمرین و بازی کنیم. اگر توانستم ورزشگاه 
را به دیدار با قطر برســانم، با افتخار در خدمت 
تیم ملی هســتم. اگر نتوانســتم، یکی دو ناظر 
بفرستید تا ببینند اگر چمن به درد نمی خورد، 
حتماً در کشور دیگری بازی کنیم؛ چون بضاعت 

لازم را در کشور نداریم.
انتقاد فدراسیون فوتبال از مسئولان ورزش 

خراسان رضوی
امیرمهدی علوی مدیر روابط عمومی فدراسیون 
فوتبال، درباره برگزاری بازی تیم ملی فوتبال ایران 
و قرقیزستان در ورزشــگاه فولادشهر اصفهان 
گفت: ابتدا باید از هیات فوتبال استان اصفهان، 
مدیران کارخانه ذوب آهن اصفهان و باشگاه ذوب 
آهن تشکر ویژه داشته باشیم که در یک ماه اخیر 
به جای نشستن ،طعنه زدن و تماشا کردن راه 
دیگری را انتخاب کردند که آن هم تلاش برای 
تغییر و همچنین برنامه ریزی گســترده جهت 
میزبانی از تیم ملی این مملکت بود. در این مدت 
هم  در ورزشــگاه فولادشهر با یک تلاش دسته 
جمعی و پیگیری شــبانه روزی اتفاقات خوبی 
نظیر نصب اســکوربورد HD، گیت  های بلیت 
فروشی، شــماره گذاری صندلی ها،تجهیز اتاق 

VAR،اتاق پزشکی و.... رخ داد.
وی در پاسخ به پرسشی درخصوص صحبتهای 
مدیرکل ورزش و جوانان استان خراسان رضوی 
درباره برگزاری این دیدار در اصفهان تاکید کرد: 
وقتی باشگاه  های استقلال و پرسپولیس به عنوان 
نمایندگان ایران بطور رسمی درخواست خود را 
بابت در اختیار گرفتن ورزشــگاه امام رضا )ع( 
مشــهد دادند به چه دلیل پاسخی به آنها داده 
نشد و مذاکره    ای صورت نگرفت تا این دو باشگاه 
از این ورزشــگاه برای رقابت  های لیگ نخبگان 

آسیا استفاده نکنند.
این موضوع خیلی جای تعجب دارد.

علوی در پایان گفــت: امیدواریم همتی که در 
اســتان اصفهان وجود داشت بصورت گسترده 
در همه جا اتفاق بیفتد . در بحث برگزاری بازی 
در مشهد رئیس، نایب رییس و حتی سرمربی 
تیم ملی با مســولان مختلف تماس و پیگیری 
داشتند اما برگزاری مســابقه در ورزشگاه امام 

رضا)ع( میسر نشد.
دلیل عجیب بلا استفاده ماندن ورزشگاه 

مشهد؛ بانوان!!
علیرضا تاج فیروز مدیرکل ورزش و جوانان استان 
خراسان رضوی در خصوص اینکه چرا ورزشگاه 
امام رضا )ع( مشــهد میزبــان تیم ملی فوتبال 
کشورمان در مســابقات مقدماتی جام جهانی 
نشد، گفت: در مسابقه ایران و لبنان اتفاقاتی رخ 
داد که در شأن استان و مردم خوب مشهد نبود. 
در آن مسابقه اتفاقاتی رخ داد که باعث آبروریزی 
برای مردم شریف مشهد شد و مقصر آن اتفاقات 
مشخص شد اما برخوردی با او نشد! همین مسئله 
باعث شد که مسئولان استانی و شورای تامین 
استان با برگزاری مسابقه مخالفت کنند زیرا یک 
ســال و نیم است که هیات فوتبال استان بدون 
مسئول است. وی افزود: آن اتفاقات را هیچکس 
گردن نگرفت و در نهایت فرماندار محترم مشهد 
که هیچ تقصیری نداشت عذرخواهی کرد. اکنون 
هم دغدغه مسئولان استانی همین است اینکه 
اگــر اتفاقاتی مثل بازی ایران و لبنان رخ داد باز 
هم می خواهند گردن همدیگر بیندازند! وگرنه ما 

هیچ مشکلی برای میزبانی نداریم.

دنیا فهمید ایران ورزشگاه استاندارد ندارد 

برد خفیف در روز آبروریزی بزرگ

همدلی| امیر قلعه نویی، ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران در 
نشست خبری پس از پیروزی برابر قرقیزستان در ورزشگاه 
فولادشــهر، اظهار کرد: در نیمه دوم با اینکه گردش توپمان 
خوب بود، ایجاد موقعیت کردیم و توپ را به تیر دروازه زدیم 

اما در کل باید معذرت خواهی کنیم. باید بهتر می بودیم.
وی افزود: طبیعی اســت، بازی های نخســت است. استرالیا 
در خــاک خودش به بحرین باخــت و کره جنوبی هم برابر 

فلسطین به قول بعضی ها جنگ زده به مساوی رسید.
سرمربی تیم ملی ایران با بیان اینکه شرایط خاصی داشتیم 
و تعدادی از بازیکنان در شــرایط مســابقه نبودند، گفت: با 
شــرایط خاص، عدم آمادگی برخی بازیکنــان و جابجایی 
زمین، یک بر صفر بردیم و کلین شیت کردیم. عذر خواهی 
می کنم، تماشــاگران ناراضی بودند، حالا اگر جای استرالیا 

و کره بودیم شــرایط چطور می شد؟او ادامه داد: توقع دارم 
بهتر بازی کنیم، چهار یا پنج موقعیت از دست دادیم. بحث 
حضور بازیکنان جوان اســت، حزبــاوی، بازیکن جوان تیم 
اســت که یک اشــتباه بچگانه کرد! بیرانوند هم روز خوبش 
بود و از او ممنونم.قلعه نویی یادآور شــد: همه تعویض ها رو 
به جلو بود و ایجاد موقعیــت کردیم، به دیرک و چارچوب 
زدیم. یک توپ، دفاع قرقیزستان زده و اشتباها تک به تک 
شــده و بیرانونــد گرفته اســت.قلعه نویی دلیل بازی خوب 
نکردن تیمش را شــرایط زمین دانســت و گفت: مشکلات 
زمین باعث می شود کیفیت بازی پایین بیاید. در کل فوتبال 
همین است، وگرنه اینقدر طرفدار و جذابیت نداشت.او ابراز 
امیدواری کرد: بازی بعد کیفیت بهتری داشته باشیم، البته 
می توانستیم امروز هم ۵، ۶ گل بزنیم، تعویض های هجومی 

داشــتیم که خوب جواب نداد. طبیعی است که بازیکن باید 
در شرایط مسابقه باشد.سرمربی تیم ملی فوتبال با تشکر از 
بازیکنانش گفت: مهم این اســت که بازیکنان با تمام وجود 
بازی می کنند که همین ظاهرا عده ای را ناراحت کرده است! 
از مردم عذرخواهی می کنیم اما مطمئنم بازی به بازی بهتر 
خواهیم شــد. دیدیم که برخی بازیکنان روز خوبی داشتند، 
بازیکنان جوان هم اشتباهاتی داشتند اما روند، روند خوبی 

است. امیدوارم بازی بعد بهتر.

قلعه نویی:

تقصیر زمین بی کیفیت و نا آمادگی برخی بازیکنان بود

طارمی:

 ما هم از معیشت مردم ناراحتیم
 اما مسبب آن نیستیم

همدلی| گروه ورزش: مهدی طارمی کاپیتان دوم تیم ملی فوتبال و زننده تک گل ایران در این بازی 
پس از پایان مسابقه بخشی از نارضایتی تماشاگران را ناشی از وضعیت اقتصادی کشور دانست و حسابی 
از خجالت مسئولان درآمد.مهدی طارمی پس از بازی گفت: همان طور که فکر می کردیم بازی سختی 
داشتیم و می دانستیم که آنها قرار است از عقب دفاع کنند و به ضد حمله ها دل بسته بودند. نسبت 
به شــرایط چمن و آب و هوایی و مدت طولانی که دور هم جمع شدیم، بازی سختی بود. خداراشکر 
که توانســتیم بازی را ببریم. به آینده نگاه خواهیم کرد.طارمی پس از برتری تیم ملی فوتبال ایران در 
فولادشهر، این بازی را »تقریبا خوب« ارزیابی و اظهار کرد: نسبت به شرایطی که داشتیم، عملکرد نسبتا 
خوبی داشتیم. البته باید بگویم که بازی اول همیشه شرایط سخت است. نتایج قطر به عنوان قهرمان 
دو دوره جام ملت ها که باخت و مساوی کره و شکست استرالیا هم حاکی از همین موضوع است.وی با 
گلایه از شرایط تیم ملی افزود: نمی خواهیم خودمان را با کسی مقایسه کنیم ولی در باشگاه های فوتبال 
ایران چه امکاناتی برای بازیکنان فراهم می کنید؟ زمین دارید؟ چه چیزی به بازیکنان داده اید که از آنها 
پیشرفت می خواهید؟این بازیکن ملی پوش، فوتبال ایران را »فقط حاشیه« خواند و گفت: زمین افتضاح 
است اما می گویند خوب است، این زمین با دوران بازی امیرخان یکی است و حتی بدتر هم شده است. 
در این چند دوره که به جام جهانی رفتیم، به یک بازی بوده است؟ حالا یک بر صفر بردیم، یعنی بدترین 
تیم هستیم؟ شرایط زمین مشخص بود، چند زمین خوب داریم؟ نداریم! از تیم ملی چه می خواهید؟ 
کسی در تلویزیون می گوید با یک دست و پا به جام جهانی می رویم؛ شما با دو دست و دو پا نبردید! 
چهار دوره پیاپی تیم ملی به جام جهانی رفته ولی شما در ۲۰۰ سال قبل از آن چهار بار نرفتید.طارمی 
تاکید کرد: این حرف ها کلمات سنگینی است. نمی توانیم به یکدیگر فحاشی کنیم. افرادی دیگر کشور 
را به اینجا رساندند، وضعیت اقتصادی برای همه خراب است و باید شرایط بهتر شود. فشار روی مردم 
است و طبیعی است که یک جا خالی کنند. ما هم جدا از مردم نیستیم و کشور را دوست داریم. دوست 
داریم در همه رشته ها موفقیت باشد، نباید ما فحش وضعیت کشور را بخوریم و به ما ربطی ندارد. طبیعی 
است که مردم این عقده ها و فشار را یک جا خالی کنند ولی نه در این حد! بازی اول را بردیم و ۳ امتیاز 
کسب کردیم.طارمی گفت: به من گفتند چیزی نگو، ولی بی شرف کلمه سنگینی است. نمی توانیم به 
هم بگوییم بی شرف. کسان دیگر کشور را چیز کردند و به ما چه ربطی دارد که ما بی شرفیم. یا مگر مثلًا 
به خاطر ما کشور این اتفاقات برایش افتاده که ما بشویم بی شرف! »هی نگیم هی نگیم هی نگیم.« ما 
بی شرف نیستیم. به والله کلمه سنگینی است. من نباید به شما بگویم و شما هم نباید به من بگویید. 
وضعیت اقتصادی، من می دانم برای همه مردم خراب است. ما هم شکایت داریم از این اتفاقاتی که وجود 
دارد. باید بهتر بشود. امیر خان هزار بار گفته باید بهتر بشود. من و همه می دانیم که باید بهتر بشود. با 
این عقده ها و فشاری که روی مردم است، طبیعی است که بیایند خالی کنند یک جا. ولی دیگر در این 

حد نه. ما خانواده داریم ما، نمی دانم... ما مثل شماییم.


